

UNITED STATES AND CHINA PUT THE TRADE TRUCE BACK ON TRACK

US President Donald Trump revealed that an agreement has been reached between the United States and China. He shared preliminary details of the agreement on his social media platform, which will be "subject to final approval" by both countries at the presidential level.

Under the agreement, China will supply all magnets and any necessary rare earth minerals in advance. Similarly, the United States will provide China with what was agreed upon, including allowing Chinese students to study at American colleges and universities.

Trump explained, "Under the agreement, we will receive a 55 percent tariff, while China receives a 10 percent tariff. The 55 percent tariff represents the reciprocal 10 percent tariff and the 20 percent tariff on Chinese imports due to the measures imposed on China, Mexico, and Canada, and the previous 25 percent tariff on imports from China."

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



الولايات المتحدة والصين يعيدان الهدنة التجارية إلى مسارها الصحيح

كشف الرئيس الأميركي دونالد ترامب، عن التوصل إلى اتفاق بين الولايات المتحدة والصين، حيث عرض عبر منصته للتواصل الاجتماعي تفاصيل أولية للاتفاق الذي سيكون "رهن الموافقة النهائية" للبلدين على مستوى الرئاسة.

وبموجب الاتفاق ستقوم الصين بتوريد كامل المغناطيس، وأي معادن أرضية نادرة ضرورية، مقدما، وبالمثل، ستوفر الولايات المتحدة للصين ما تم الاتفاق عليه، بما في ذلك السماح للطلاب الصينيين بالدراسة في الكليات والجامعات الأميركية.

وأوضح ترامب "بحسب الاتفاق سنحصل على 55 في المئة رسوماً جمركية، بينما تحصل الصين على 10 في المئة. وتمثل نسبة 55 في المئة الرسوم المتبادلة البالغة 10 في المئة، و20 في المائة على الواردات الصينية بسبب الإجراءات المفروضة على الصين والمكسيك وكندا، والرسوم السابقة (25 في المئة) على الواردات من الصين."

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

GOLD RISES ON ESCALATING MIDDLE EAST TENSIONS AND A WEAKER DOLLAR

Gold prices rose on Thursday, supported by escalating tensions in the Middle East and a weaker dollar. Meanwhile, weaker-than-expected US inflation data reinforced expectations of a Federal Reserve interest rate cut. Spot gold rose 0.7 percent to \$3,375.06 per ounce. US gold futures rose 1.5 percent to \$3,395. The US dollar index fell to its lowest level in nearly two months, making dollar-denominated bullion more attractive to foreign buyers.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



ارتفاع الذهب على وقع تصاعد التوترات في الشرق الأوسط وضعف الدولار

ارتفعت أسعار الذهب، اليوم الخميس، مدعومة بتصاعد التوترات في الشرق الأوسط وضعف الدولار. في حين عززت بيانات التضخم الأميركية التي جاءت أضعف من المتوقع توقعات خفض الاحتياطي الفيدرالي لأسعار الفائدة.

وارتفع سعر الذهب الفوري بنسبة 0.7 في المئة ليصل إلى 3375.06 دولار للأوقية (الأونصة). وارتفعت العقود الآجلة للذهب الأميركي بنسبة 1.5 في المئة لتصل إلى 3395 دولاراً. وانخفض مؤشر الدولار الأميركي إلى أدنى مستوى له في شهرين تقريباً، ما جعل السبائك المقومة بالدولار أكثر جاذبية للمشتريين الأجانب.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

OIL PRICES RISE AMID FEARS OF ESCALATING REGIONAL TENSIONS

Oil prices rose on Thursday to their highest levels in more than two months after US President Donald Trump announced the evacuation of Americans from the Middle East, raising concerns that escalating tensions with Iran could disrupt supplies.

Brent crude futures rose 15 cents, or 0.2 percent, to \$69.92 a barrel. US West Texas Intermediate crude rose 22 cents, or 0.3 percent, to \$68.37. Both benchmarks jumped more than 4 percent on Wednesday to their highest levels since early April.

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](#)



أسعار النفط ترتفع وسط مخاوف من تصاعد التوترات الإقليمية

ارتفعت أسعار النفط اليوم الخميس إلى أعلى مستوياتها في أكثر من شهرين بعد أن أعلن الرئيس الأميركي دونالد ترامب عن إجراء إجلاء أميركيين من الشرق الأوسط، مما أثار مخاوف من أن يؤدي تصاعد التوتر مع إيران إلى اضطراب الإمدادات.

وارتفعت العقود الآجلة لخام برنت 15 سنتاً أو 0.2 في المئة إلى 69.92 دولار للبرميل. فيما زاد خام غرب تكساس الوسيط الأميركي 22 سنتاً أو 0.3 في المئة إلى 68.37 دولار. وقفز الخامان أمس الأربعاء بأكثر من 4 في المئة إلى أعلى مستوياتهما منذ أوائل أبريل/ نيسان.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

HUGE LOSSES.. EGYPT INCURS EGP 110 BILLION IN SUEZ CANAL

REVENUES

Egyptian Finance Minister Ahmed Kouchouk indicated that "Egypt is working to achieve the financial targets of the general budget despite a loss of EGP 110 billion in Suez Canal revenues, and is providing an additional EGP 150 billion in support" for the energy sector.

Kouchouk noted that "the Egyptian economy is improving, and the private sector has demonstrated growth, accounting for 60% of total investments over the past ten months." He explained that "Egypt achieved its highest primary surplus since 2005, at 3.1%, during the period from July 2024 to May 2025, despite the decline in Suez Canal and energy sector revenues."

Minister Kouchouk explained that "the external debt of the budget agencies decreased by \$2 billion over the past ten months."

[Source \(Al Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



خسائر ضخمة.. مصر تتكبد 110 مليارات جنيه من إيرادات قناة السويس

السويس

أشار وزير المالية المصري، أحمد كجوك، إلى أن "مصر تعمل على تحقيق المستهدفات المالية للموازنة العامة رغم خسارة 110 مليارات جنيه من إيرادات قناة السويس، وتحمل 150 مليار جنيه مساندة إضافية" لقطاع الطاقة.

ونوه كجوك، إلى أن "الاقتصاد المصري يتحسن، وقد أثبت القطاع الخاص على النمو واستحوذ على 60% من إجمالي الاستثمارات خلال العشرة أشهر الماضية". وأوضح أن "مصر حققت أعلى فائض أولي منذ عام 2005 بنسبة 3.1 في المئة خلال الفترة من

يوليو 2024 إلى مايو 2025 رغم تراجع إيرادات قناة السويس وقطاع الطاقة".
وبيّن الوزير كجوك، أن "حجم الدين الخارجي لأجهزة الموازنة انخفض بقيمة 2 مليار دولار خلال العشرة أشهر الماضية".

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصريف\)](https://www.al-arabiya.net)

US ANNUAL INFLATION ACCELERATES TO 2.4% IN MAY

Consumer prices in the US rose less than expected in May, as President Donald Trump's tariffs had little impact on inflation, the Bureau of Labor Statistics reported Wednesday. The Consumer Price Index (CPI), a broad measure of goods and services across the sprawling US economy, rose 0.1 percent during the month, bringing the annual inflation rate to 2.4 percent. Excluding food and energy, the core CPI rose 0.1 percent and 2.8 percent, respectively, compared to expectations of 0.3 percent and 2.9 percent.

[Source \(Al Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](https://www.al-khaleej.com)



التضخم السنوي بأمریکا يتسارع إلى 2.4% في مايو

ارتفعت أسعار المستهلك في أمريكا بأقل من المتوقع في مايو، حيث لم تُظهر الرسوم الجمركية التي فرضها الرئيس دونالد ترامب تأثيراً يُذكر على التضخم، وفقاً لما أفاد به مكتب إحصاءات العمل، الأربعاء.

وارتفع مؤشر أسعار المستهلك، وهو مقياس واسع النطاق للسلع والخدمات في جميع أنحاء الاقتصاد الأمريكي المتزاي الأطراف، بنسبة 0.1 في المئة خلال الشهر، ليصل معدل التضخم السنوي إلى 2.4 في المئة. وبإستثناء الغذاء والطاقة، بلغ مؤشر أسعار المستهلك الأساسي 0.1 في المئة و2.8 في المئة على التوالي، مقارنة بتوقعات بلغت 0.3 في المئة و2.9 في المئة.

[المصدر \(صحيفة الخليج الاماراتية، بتصريف\)](https://www.al-khaleej.com)

JORDAN: ANNUAL INFLATION RECORDS 1.98 PERCENT

Jordan's annual inflation rate rose by 1.98 percent in May compared to the same month in 2024. It also rose by 0.21 percent month-on-month compared to April 2025, according to data released Wednesday by the government's Department of Statistics. The data also showed a 1.97 percent increase for the first five months of 2025 compared to the same period in 2024.

Comparing the cumulative consumer price index (inflation) for the first five months of 2025 with the same period in 2024, the index for the personal effects group rose by 19.44 percent, tobacco and cigarettes by 12.62 percent, fruits and nuts by 7.77 percent, tea, coffee, and cocoa by 6.73 percent, and spices, food additives, and other foods by 5.41 percent.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](https://www.al-araby.com)



الأردن: التضخم السنوي يسجّل 1.98 في المئة

ارتفع معدل التضخم السنوي في الأردن خلال شهر مايو/ أيار الماضي بنسبة 1.98 في المئة مقارنة بالشهر ذاته من عام 2024. بينما ارتفع بنسبة 0.21 في المئة على أساس شهري مقارنة بإبريل/ نيسان 2025، وفقاً لبيانات دائرة الإحصاءات العامة الحكومية التي صدرت اليوم الأربعاء، والتي رصدت أيضاً ارتفاعاً بنسبة 1.97%، للأشهر الخمسة الأولى من عام 2025 مقارنة مع الفترة نفسها من عام 2024.

وبمقارنة الرقم القياسي التراكمي لأسعار المستهلك -التضخم- للأشهر الخمسة الأولى من عام 2025 مع الفترة نفسها من عام 2024، فقد ارتفع الرقم القياسي لمجموعة الأمتعة الشخصية بنسبة 19.44 في المئة، والتبغ والسجائر بنسبة 12.62 في المئة، والفواكه والمكسرات بنسبة 7.77 في المئة، والشاي والبن والكافو بنسبة 6.73 في المئة، والتوابل ومحسنات الطعام والماكولات الأخرى بنسبة 5.41 في المئة.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصريف\)](https://www.al-araby.com)